
 

 
 
 
 БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
 ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
 БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
                 ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ     
Број: 01-011-1545/03. 
Сарајево,  12. новембра  2003.                      
 
 
 

З А П И С Н И К 
са 22. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине  

Босне и Херцеговине 
 

 
 Двадесетдруга сједница Дома одржана је у два дијела – 7. и 12. новембра 2003. 
године.  
 Седмог новембра сједница је почела у 10,10 часова. Присуствовало је 39 посланика. 
Оправдано су одсуствовали Момчило Новаковић, Иво Миро Јовић и Винко Зорић.  
 Осим посланика, сједници су присуствовали: 

- Љерка Марић и Бариша Чолак – министри у Савјету министара БиХ, 
- Лидија Кораћ – члан Изборне комисије БиХ, 
- Синиша Кисић, Мирсад Ђапо и Мато Лучић – руководство Брчко Дистрикта , 
- Emir Yuksel и Маја Рибар – ОHR, 
- Anitra Jankovica, Kristjan Haupt и Нина Шандрк – ОЕБС, 
- Ивица Чавар и Лејла Дероња – Центар цивилних иницијатива и 
- Мирјана Сирћо – CPCD. 

 
Предсједавајући Никола Шпирић у уводним напоменама обавијестио је посланике  

о допуни приједлога дневног реда, који је усаглашен на сједници Колегија Дома у 
проширеном саставу.  

У дискусији поводом приједлога дневног реда учествовали су: Мирсад Ћеман, 
Милорад Живковић, Мартин Рагуж, Златко Лагумџија и Никола Шпирић. 

Након дискусије, предсједавајући је дао на гласање приједлог да се у дневни ред 
уврсти доношење резолуције коју је, у име Клуба СНСД-а, предложио Милорад Живковић, 
што је уједно био и једини приједлог за допуну дневног реда.  

Приједлог је усвојен са  30 гласова, док се  7 посланика уздржало. 
Предсједавајући Шпирић констатовао је да 22. сједница има сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1.   Записник  са 21. сједнице Представничког дома, 
2. Посланичка питања и одговори, 
3. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у 

институцијама власти Босне и Херцеговине (друго читање), 
4. Приједлог закона о слободи вјере и правном положају цркава и вјерских заједница 

у Босни и Херцеговини (друго читање), 
5. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о избјеглицама из Босне и 

Херцеговине и расељеним лицима у Босни и Херцеговини – предлагач посланик 
Петар Кунић (прво читање), 
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6. Приједлог закона о Агенцији за осигурање у Босни и Херцеговини (прво читање), 
7. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у 

институцијама Босне и Херцеговине – предлагач посланик Сеада Палаврић (прво 
читање), 

8. Приједлог закона о систему  индиректоног опорезивања у Босни и Херцеговини 
(прво читање), 

9. Разматрање Приједлога резолуције – предлагач Клуб посланика СНСД-а, 
10. Приједлог закључака поводом информације Савјета министара у вези са    
      иницијативама и досадашњим активностима у изградњи  ауто-пута Коридор Vц, 
11. Именовање три члана у Заједничку комисију ради постизања споразума о 

истовјетном тексту Закона о ваздухопловству БиХ, 
12. Закључак о формирању Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну 

политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 
БиХ, 

13. Одлука о избору чланова Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну 
политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 
БиХ, 

14. Давање сагласности за ратификацију : 
a. Међународне конвенције о сарадњи на безбједности ваздушне пловидбе од 

13. децембра 1960. године са измјенама од 6. јула 1970. године, 21. 
новембра 1978. године, 12. фебруара 1981. и 27. јула 1997. године и 
Протокола од 8. октобра 2003. године о приступању Европске заједнице 
"EUROCONTROL-у", 

b. Кредитног споразума између Босне и Херцеговине, Централне банке Босне 
и Херцеговине и Европске заједнице. 

      15. Извјештај Истражне комисије о тзв. случају «државни удар».  
 
Ад – 1: Записник са 21. сједнице Представничког дома 
 
 О Записнику није било дискусије. 
 Дом је једногласно усвојио Записник са  21. сједнице.  

 
Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Одговоре на посланичка питања коментарисали су: Милош Јовановић, Филип 
Андрић и Мирсад Ћеман.  
 Милош Јовановић је затражио да се Дом одреди о другом дијелу одговора 
Министарства безбједности на његово питање у вези са прислушкивањем просторија у 
Парламентарној скупштини, гдје је наведено да је, у циљу детаљних провјера службених 
просторија, могуће ангажовати мјешовиту стручну групу која ће извршити преглед 
просторија, што би се могло учинити након одлуке Парламента. 
 Филип Андрић изразио је незадовољство одговором Федералне телевизије, па је 
поново поставио питање главном и одговорном уреднику Марији Топић-Црноја, које 
гласи: 
 «Тражим одговор на питање постављено на 20. сједници 
Представничког дома ПСБиХ. Ово питање постављам трећи пут.» 
 Мирсад Ћеман такође је изразио незадовољство одговором на питање са 17. 
сједнице, које се односи на права грађана из радног односа, који су некад радили у 
републикама бивше Југославије. Рекао је, између осталог, да је одговор  
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незадовољавајући зато што је његово питање само дјелимично достављеноx/, због 
чега је дао примједбу и на Записник 17. сједнице.  
 
 Постављена су нова питања, како слиједи: 
 
Шефик Џаферовић: 
 '' Када ће коначно почети и када ће бити окончани радови на обнови зграде 
институција БиХ (небодер) и Трга испред ње?'' 
 
Тихомир Глигорић: 
 '' Тражим од Савјета министара, односно Министарства спољне трговине и 
економских односа БиХ, да писмено одговори, на основу чијег приједлога и на 
основу којих процедура је дата акредитација приватним предузећима за контролу 
усклађености квалитета течних нафтних горива у РС и ФБиХ? Ко је од института 
за акредитацију БиХ добио сагласност да може вршити инспекцијску контролу 
усклађености квалитета течних горива? Да ли је извршена провјера услова 
приватних предузећа у складу са одлуком о квалитету течних нафтних горива од 
23.9.2002. године, а који подразумијевају потребне техничке и кадровске услове, те 
да ли је у супротности са Законом о заштити потрошача? 
 Да ли су узети у обзир постојећи институти за контролу у РС и ФБиХ и да 
ли постоји намјера да се одабраним приватним предузећима омогући монопол над 
важним сегментом контроле квалитета горива, а тиме и монопол над транспортом 
нафте и нафтних деривата? 
 Да ли Савјет министара у заједници са ентитетским министарствима 
енергетике и трговине и Институтом за акредитацију БиХ омогућава својим 
договорима и активностима организован криминал у овој важној области?'' 
 
Мехмед Суљкановић: 
 '' Интервенција на питање постављено 07.08.2003. везано за реализацију 
пројекта ''Фатничко поље'', односно ''Горњи хоризонти''.  Поново интервенишем и 
тражим одговор на постављено питање, јер одговор нема никакве сврхе ако дође 
након реализације поменутог пројекта.'' 
 
Селим Бешлагић: 
 ''1. Да ли је формирана корпорација за жељезнички саобраћај? Ако је 
формирана, зашто не функционише?'' 
 2. Зашто се не пушта путнички саобраћај пругом Добој – Тузла – Зворник, 
јер, како се предвиђа,  ни за 2004. годину она није ушла у возни ред?'' 
 
Мирсад Ћеман:  
 ''1. Да ли је и шта у међувремену предузето за организовање допунске 
наставе за дјецу грађана БиХ у иностранству? Шта су у међувремену предузели 
надлежни органи за закључивање споразума са другим државама о овом питању? 
(питање Министарству за људска права и избјеглице). 
 
____________________ 
x/ Уз посланичка питанја насловљеним субјектима увијек достављамо копију цјелокупног текста 
     птиања, као и транскрипт са сједнице у оквиру посланичких питања. 
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 2. Шта се предузима, да ли су и докле стигле припреме за доношење закона 
о поступку медијације у БиХ како би се одредбе Закона о парничном поступку 
могле примјењивати у пуном капацитету? (питање Министарству правде). 
 3. Шта се предузима да се веома важно питање нострификације диплома 
грађана БиХ стечених у иностранству уреди и спроводи на ефикасан и усклађен 
начин? (питање Министарству цивилних послова).  
 
Мухамед Морањкић: 
 '' Унутрашњи дугови у БиХ досегли су алармантно и изузетно забрињавајуће 
стање – које ремети комплетну привреду и економију у овој земљи. Данашње моје 
питање упућено је Савјету министара и оно гласи: Да ли се неко при Савјету 
министара бави овим проблемом? а) Ако се бави – какво је стварно стање по овом 
проблему и гдје су проблеми када су у питању унутрашњи дугови? Хоће ли, када и 
какве мјере Савјет министара предузети о овом питању? 
 Упућује се озбиљна критика Савјету министара и тражи хитан одговор – 
због чега не одговара на посланичка питања упућена у писаној форми те о 
њиховом неприсуствовању Парламенту. 
 Уколико и послије ове критике Савјет министара  настави са досадашњим 
понашањем, овај дом покренуће одговорност Савјета министара и гласати о 
(не)повјерењу истом.'' 
 
Сеад Авдић: 
 Доставио приједлог, потписан од пет посланика,  за припрему тематске 
сједнице оба дома ПСБиХ, са дневним редом: ''Стање и развој партнерских односа 
БиХ и међународне заједнице с циљем транзиције овласти са ОХР-а на институције 
Босне и Херцеговине.'' 
 
Никола Шпирић: 
 ''1. Када ће Савјет министара ставити у пуни погон два веома важна 
министарства, а то су Министарство правде и Министарство безбједности? Чини 
ми се да је прошла готово година дана од формирања ових министарстава а да у 
њима  имамо једног, два, три или пет људи, што није довољно за капацитет 
реформи правосудног и безбједносног система . 
 2. Када ће надлежна државна комисија и Савјет министара информисати 
Парламент о спорним граничним питањима са сусједним државама? Не треба 
посебно наглашавати да се та питања раде у оквиру стручних комисија, али да 
јавност, а поготово државни парламент није информисан шта је спорно, а сваки 
дан, имам осјећај, када буде требало прелазити границу БиХ, поготово када је у 
питању гранична линија према Хрватској, која иде долином Уне, да би сваки 
грађанин уз себе морао имати по једног геометра да не би завршио у затвору ако 
пређе државну границу...'' 
 
Зоран Спасојевић:  
 1. ''Прво питање Колегију. Пошто  сам ја посљедњи прикључени члан овог 
дома, не учествујем у раду комисија, питам Колегиј – да ли постоји могућност да се 
и ја распоредим у неку комисију? 
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 2. Друго питање, такође Колегију – да ли постоји могућност да се сједнице 
не заказују петком?'' 
 
Љиљана Милићевић: 
 '' Иницијатива је већ постојала, а сада питање: Када ћемо добити извјештај 
комисија о броју и присуству чланова састанцима?''  
 
Јелина Ђурковић:  
 '' Због кршења ембарга на извоз оружја Ираку, бијељински «Орао» је 
санкционисан. Из медија је јавност сазнала да су и «Витезит» и «Братство» такође 
кршили поменути ембарго, о чему Влада ФБиХ има извјештај. У вези с тим, питам:  
 Шта је Савјет министара предузео у вези са кршењем ембарга «Витезита» и 
«Братства» и када ће о томе јавност бити обавијештена? 
 Према ОHR-у упућујем захтјев да се изјасни о извјештају о кршењу ембарга 
наведених организација .''  
 
Ад – 3: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у 
             институцијама власти Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 Предсједавајући Дома Никола Шпирић подсјетио је посланике на писма која 
су из ОHR-а упућена Дому поводом Закона о сукобу интереса. 
 У дискусији су учествовали: Никола Шпирић, Мирсад Ћеман и Сеада 
Палаврић. 
 Мирсад Ћеман је, у својству предсједавајућег Уставно-правне комисије, 
констатовао да су посланици, стицајем околности, касно добили Извјештај 
Комисије, па је предложио да се да још један рок како би могли дјеловати 
амандманима на амандмане Комисије. 
 Дом је усвојио закључак да се посланицима да ново вријеме за подношење 
амандмана, а да ће се Приједлог закона уврстити у дневни ред 23. сједнице. Овај 
закључак усвојен је једногласно.  
 
Ад – 4: Приједлог закона о слободи вјере и правном положају цркава и вјерских 
             заједница  у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 
 О Приједлогу закона у другом читању није било дискусије. 
 Предсједавајући је дао на гласање амандмане које је поднио Јозо 
Крижановић. 
 Усвојени су амандмани I  (за гласало 17, против 11, уздржало се 5 посланика 
– из ФБиХ 12, а из РС 6 за) и амандман II (за 17, против 16, уздржан 1 – из Ф 12, из 
РС 6 за). 
 Амандмани III и IV Јозе Крижановића нису добили подршку Дома.  
 Послије гласања о амандманима, Дом је једногласно усвојио Закон о 
слободи вјере и правном положају цркава и вјерских заједница у Босни и 
Херцеговини – у моменту гласања било присутно 35 посланика.  
 У току гласања о амандманима Шефик Даферовић изнио је пословничку 
интервенцију. Приговорио је што предсједавајући Шпирић чита амандмане, што до 
сада није била пракса. Рекао је, између осталог, да се тако посланици доводе у 
забуну, јер се тако само дјелимично објашњавају чињенице. Додао је да он лично 
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нема ништа против амандмана, али да су те ствари већ речене у закону, па се 
усвојеним амандманима понављају. 
 Предсједавајући Шпирић одговорио је да читање амандмана о којима се 
гласа није противно Пословнику, а ако има нејасноћа, да се могу  разјаснити. 
 
Ад – 5:  Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о избјеглицама из  
              Босне и Херцеговине и расељеним лицима у Босни и Херцеговини 

– предлагач посланик Петар Кунић (прво читање) 
 

О приједлогу закона у првом читању није било дискусије. 
 Са 32 гласа за и једним против предложени закон усвојен је у првом читању.  

Предсједавајући Шпирић констатовао је да је на овом приједлогу закона 
постигнут највиши степен консензуса, па је предложио да се на овој сједници обави 
расправа и у другом читању. 
 Приједлог је прихваћен. 
 Како није било расправе ни у другом читању, предсједавајући је Приједлог 
закона дао на гласање. 
 Са 33 гласа за и једним уздржаним Представнички дом усвојио је Закон о 
измјенама и допунама Закона о избјеглицама из Босне и Херцеговине и расељеним 
лицима у Босни и Херцеговини. 
 
Ад – 6: Приједлог закона о Агенцији за осигурање у Босни и Херцеговини 
             (прво читање) 
 
 У оквиру ове тачке кратко је дискутовао Мирсад Ћеман. Између осталог, 
рекао је да би требало законе правно конзистентно и боље припремати и да је и овај 
законски приједлог лош, са правно-техничког аспекта.  
 Како више није било дискусије, предсједавајући је дао на гласање Приједлог 
закона у првом читању.  
 Са 30 гласова за и три уздржана Приједлог закона је усвојен у првом 
читању. 
 Предсједавајући Шпирић предложио је да се и овај  законски приједлог 
разматра и усвоји и у другом читању, с обзиром да нема амандмана ни примједби. 
 Приједлог предсједавајућег је прихваћен. Није било дискусије у другом 
читању, па је извршено гласање.  
 Од 33 присутна, за Приједлог закона гласало је 30, а три посланика су била 
уздржана. 
 Предсједавајући Дома констатовао је да је усвојен Закон о агенцији за 
осигурање Босне и Херцеговине.  
 
Ад – 7: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у 
             институцијама Босне и Херцеговине – предлагач посланик Сеада  
             Палаврић (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона у првом читању није било дискусије, па је 
предсједавајући одмах спровео гласање. 
 Од 35 присутних, за су гласала 32, а три посланика су била уздржана. 
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 Предсједавајући је констатовао да је Приједлог закона усвојен у првом 
читању, али да и он за друго читање има дилему, с обзиром да има одређених 
одредби с којима се не слаже. Ипак, на интервенције с мјеста, дао је на гласање 
приједлог да се пређе и у друго читање.  
 Приједлог није усвојен. Од 35 присутних, за приједлог је гласало 20, против 
8, уздржало се 6 посланика. По ентитетима, из Федерације за је гласало 17, из 
Републике Српске није било гласова за. 
 Предсједавајући је констатовао да је Приједлог закона о измјенама и 
допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ усвојен у првом читању 
и да слиједи даља процедура.  
 
Ад – 8: Приједлог закона о систему  индиректоног опорезивања  
             у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда вођена је дуга дискусија у којој су 
учествовали: Никола Шпирић, Јозо Крижановић, Азра Хаџиахметовић, Тихомир 
Глигорић, Никола Крагуљ, Петар Кунић, Бериз Белкић, Сеада Палаврић, Муниб 
Јусуфовић, Зоран Спасојевић, Златко Лагумџија, Филип Андић и Милош 
Јовановић. 
 Након дискусије, Милош Јовановић је, у име Клуба СДС-а, затражио паузу 
ради консултација прије гласања.  
 Послије паузе, Милош Јовановић предложио је да Дом усвоји закључак да 
се остави посланицима рок од 5 дана за подношење амандмана, имајући у виду да 
је у дискусији изнесено много примједби, као и аргументованих приједлога и 
чињеница. 
 Предсједавајући Шпирић прво је на гласање дао Приједлог закона у првом 
читању. 
 Од присутних 36, за су гласала 26, а против 10 посланика.  По ентитетима, 
из Федерације за су гласала 22, а из Републике Српске 7 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Приједлог закона усвојен у првом 
читању. 
 Затим је предсједавајући  од секретара Дома затражио тумачење Пословника 
у вези са изнесеним приједлогом за нови рок за подношење амандмана. 
 Секретар Дома Бранка Тодоровић, између осталог, казала је како постоји 
пословничка могућност да Дом одлучи да се остави реалан рок за улагање 
амандмана и подношење новог извјештаја надлежне комисије.  
 Предсједавајући је на гласање дао приједлог – да се Комисији остави рок од 
7 дана. 
 Приједлог је усвојен једногласно.  
 Предсједавајући Шпирић констатовао је да Комисија за финансије и буџет 
добила рок од 7 дана за нове амандмане и подношење извјештаја, па је позвао 
Комисију да тај посао заврши благовремено.  
 
 По окончању 8. тачке, за ријеч се јавио Златко Лагумџија. Поред осталог, 
рекао је да се у оквиру 9. тачке ради о врло деликатним питањима и да Дом треба 
доћи до врло квалитетног текста резолуције, те да, у том смислу, треба затражити 
да се очитују Предсједништво и министар иностраних послова – да изнесу 
платформу којом ће посланике упознати са деликатношћу ситуације. Зато је 
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предложио да се на овоме сједница прекине, имајући у виду дужину њеног трајања 
и паузу која би  услиједила, и да се сазове почетком наредне седмице.  
 Сеада Палаврић подсјетила је на одредбу става 2. члана 121. Пословника. 
 Предсједавајући Шпирић одговорио је да је потребно прво обавити расправу 
о тачки дневног реда, након чега ће се одлучити да ли ће се Приједлог резолуције 
упутити на разматрање надлежној комисији. 
 Затим је предсједавајући Шпирић захвалио Златку Лагумџији на 
конструктивном приједлогу и предложио да се сједница настави у сриједу, 12. 
новембра, у 10,00 часова. 
 Приједлог је усвојен једногласно. 
 Овим је, у  16,25 часова, завршен први дио 22. сједнице. 
 
 
 Наставак 22. сједнице одржан је 12. новембра, са почетком у 10,00 часова. 
Присуствовао је 31 посланик. Одсуство су оправдали: Мирсад Ћеман, Ибрахим 
Ђедовић, Јелина Ђурковић и Петар Кунић. Без најаве одсуствовали су: Хасан 
Муратовић, Мехмед Суљкановић, Филип Андрић, Селим Бешлагић, Зоран 
Спасојевић, Милорад Живковић и Мирко Благојевић.  
 Из Савјета министара сједници су присуствовали: министри Младен Иванић 
и Бранко Докић, као и замјеници министара Јусуф Кумалић, Ивица Мариновић и 
Драган Мектић.  
 Сједницу су пратили Маја Рибар – ОХР, Кристјан Хаупт – ОЕБС и Данијела 
Дабић – NDI, као и представници невладиних организација Ивица Чавар – ЦЦИ и 
Мирјана Сирћо – ЦПЦД. 
 
 Рад сједнице настављен је на 9. тачки. 
 
Ад – 9: Разматрање Приједлога резолуције – предлагач Клуб посланика СНСД-а 
 
 Поводом приједлога резолуције, у дискусији су учествовали: Мартин Рагуж, 
Сеада Палаврић, Никола Шпирић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Тихомир 
Глигорић и Сеад Авдић. У оквиру дискусије говорио је и министар иностраних 
послова Младен Иванић.  
 Након дискусије, Дом је усвојио закључак да се Приједлог резолуције упути 
надлежној Комисији за спољне послове на разматрање, како би Комисија обавила 
свеобухватне консултације у циљу изношења што бољег текста резолуције пред 
Дом.  
 Закључак је усвојен са 30 гласова за и једним уздржаним. 
 
Ад – 10: Приједлог закључака поводом информације Савјета министара у вези са 
               иницијативама и досадашњим активностима у изградњи ауто-пута 
               Коридор Vц. 
 
 Предсједавајући Комисије за саобраћај и комуникације Милош Јовановић 
укратко је образложио приједлог закључака, које је Комисија припремила на 
основу расправе о Информацији Савјета министара о иницијативама и 
активностима на изградњи ауто-пута Коридор Vц. 
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 Винко Зорић у краћој дискусији дао је одређене примједбе на текст 
закључака.  Прихваћен је његов приједлог да се у тачки 6 умјесто «Парламентарна 
скупштина» упише «Представнички дом».  
 Уз претходну исправку, Дом је једногласно усвојио закључке које је 
предложила Комисија за саобраћај и комуникације, који гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ примио је  к знању 
Информацију Савјета министара БиХ о иницијативама и активностима на изградњи 
ауто-пута Коридор Vц. 

2. Држава БиХ мора бити власник пројектне документације за изградњу 
Коридора Vц.   

3. Обавезује се Савјет министара БиХ да убрза цјелокупни поступак око 
изградње Коридора Vц, што укључује окончање процеса избора Комисије за  
концесије БиХ, припрему за расписивање јавног међународног тендера за 
прикупљање понуда за додјелу концесије, као и друге расположиве могућности. 

4. Обавезује се Савјет министара БиХ да по потреби, а најмање једном 
мјесечно, информише Комисију за саобраћај и комуникације о свим даљим 
активностима на изградњи Коридора Vц , а Дом свака три мјесеца. 

5. Све активности у вези са изградњом Коридора Vц морају да буду у 
потпуности  транспарентне. 

6. Представнички дом ПСБиХ Савјету министара БиХ треба да припреми 
приједлоге законских и подзаконских аката неопходних за реализовање пројекта 
Коридор Vц. 
 
Ад – 11: Именовање три члана у Заједничку комисију ради постизања споразума 
              о истовјетном тексту Закона о ваздухопловству БиХ 
 
 У Заједничку комисију именовани су: Филип Андрић, Сеада Палаврић и Милош 
Јовановић.   
 
Ад – 12. Закључак о формирању Заједничке комисије за               
               одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених 
               и безбједносних структура на нивоу БиХ 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је једногласно усвојио Закључак о формирању Заједничке  комисије за 
одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и 
безбједносних структура на нивоу БиХ. 
 
Ад – 13. Одлука о избору чланова Заједничке комисије за одбрамбену и 
              безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних  
              структура на нивоу БиХ 
 
 У Заједничку комисију из Представничког дома именовани су: Шефик 
Џаферовић, Сеада Палаврић, Адем Хускић, Мартин Рагуж, Момчило Новаковић и 
Мирко Благојевић.  
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Ад – 14. Давање сагласности за ратификацију 
 

У оквиру ове тачке није било дискусије. 
Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију:  
a) Међународне конвенције о сарадњи на безбједности ваздушне 

пловидбе од 13. децембра 1960. године са измјенама од 6. јула 1970. 
године, 21. новембра 1978. године, 12. фебруара 1981. и 27. јула 1997. 
године и Протокола од 8. октобра 2003. године о приступању 
Европске заједнице "EUROCONTROL-у", 

b) Кредитног споразума између Босне и Херцеговине, Централне банке 
Босне и Херцеговине и Европске заједнице. 

 
Ад -  15. Извјештај Истражне комисије о тзв. случају «државни удар».  
 
 На почетку рада о овој тачки предсједавајући Шпирић скренуо је пажњу да 
су материјали, које је посланицима доставила Истражна комисија, означени као 
строго повјерљиви – службена тајна, те да би због тога требало затворити овај дио 
сједнице за јавност.  
 За ријеч се јавио Златко Лагумџија. Између осталог, рекао је да је сврха због 
које се о овом питању расправља управо супротна принципу који се предлаже, тј. 
да се овај дио сједнице Дома одржава без присуства јавности. Затражио је да 
сједница буде отворена за јавност. 
 Тихомир Глигорић  је такођер затражио  да се о конкретном случају јавно 
говори  о чињеницама и да се на крају донесу одговарајући закључци.  
 Предсједавајући Шпирић рекао је да Дом има овлаштења да донесе одлуку 
да ли ће сједница бити отворена или затворена за јавност. Затим је дао паузу од 10 
минута да се предсједавајући клубова договоре око начина рада по овој тачки 
дневног реда.  
 Послије паузе, предсједавајући је обавијестио Дом да је у паузи одржана 
сједница Колегија у проширеном саставу и да је већина клубова за то да се јавност 
не искључује са овог дијела сједнице. Пренио је сугестију Колегија и своју личну 
да посланици у дискусији воде рачуна о материјалима које су добили. Затим је на 
гласање дао приједлог да се не искључује јавност са сједнице. 
 Са два уздржана гласа усвојен је приједлог да сједница буде отворена за 
јавност.  
  
 У оквиру ове тачке вођена је дужа дискусија у којој су  учествовали: 
Момчило Новаковић, Тихомир Глигорић,  Сеада Палаврић, Златко Лагумџија, 
Мухамед Морањкић, Младен Поточник, Никола Крагуљ, Азра Хаџиахметовић, 
Милош Јовановић,  Никола Шпирић, Сеад Авдић, Бериз Белкић и  Лиљана 
Милићевић. 
 Након дискусије, Дом је усвојио сљедећи 

 
З А К Љ У Ч А К 

 
 1. Усваја се Извјештај Истражне комисије, формиране на 18. сједници 
Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине. 
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2. Формира се  нова Истражна комисија у саставу:  Изет Хаџић, Бериз Белкић, 
Љиљана Милићевић, Филип Андрић, Златко Лагумџија, Тихомир Глигорић, Иво Лозанчић 
и Младен Поточник.  
 3. Задатак Истражне комисије је да, на основу дискусије поводом Извјештаја 
претходне истражне комисије и предложених закључака, у року од 30 дана, 
Представничком дому поднесе свој извјештај са приједлогом закључака. 
 4. Захтијева се од Парламента Федерације Босне и Херцеговине да задужи 
надлежну комисију тог парламента да испита да ли је Обавјештајна служба 
Федерације БиХ дјеловала изван законских оквира.  
 Овим је реализован дневни ред 22. сједнице. 
 Сједница је завршена у 14,15 часова. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 22. сједнице.  

 
 
         С Е К Р Е Т А Р                                     ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                    ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић             др Никола Шпирић 
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